
NA KRATKCi 

IZNAJDLJIVI PEVCI 
Pre jšn jo nede l jo j e ime l 

znani mošk i pevsk i zbo r iz 
Zreč ze lo uspel koncer t v 
d o m a č e m kraju. Zbra lo se j e 
več kot 300 občanov in če bi 
j ih dvorana mog la sprejeti 
več , b i obisk bi l g o t o v o še 
lepši . Z b o r j e spet dokazal , da 
j e najboljši daleč naokrog in 
da ga l judje radi poslušajo. 
T o k r a t so povab i l i v gos te 
tudi nekaj igra lcev maribor
skega gledališča, ki so m e d 
o d m o r o m duhovi to zabavali 
š tevi lne g ledalce . 

ZA OBNOVO ŠOL 
T a teden so \ vseh več j ih 

kra jevnih središčih konj iške 
obč ine imel i sestanke pred
s tavnikov družbeno-poli t ičnih 
organizaci j in društev, da bi 
se pogovor i l i o pr ipravah ria 
i z v e d b o re fe renduma za sa
mopr i spevek . K a ž e , da se ob
čani d o b r o zavedajo , da so 
sredstva za uredi tev r azmer 
v kon j i škem šolstvu v nji
hov ih rokah, saj j e tistih, ki 
s a m o pr i spevek odklanjajo, 
koma j kakšna peščica. 

POLITIČNA ŠOLA 
v ponede l jek se j e v Slov . 

K o n j i c a h začela poli t ična šola, 
ki j o j e pr ipravi la delavska 
univerza. Slušatelji , m e d ka
te r imi j e največ Članov Zve
ze komunis tov , b o d o imeli 124 
ur predavanj o samoupravlja
nju in gospodar jenju v delov
nih orga.nizacijah, o krajev
ni samoupravi , m e d n a r o d n e m 
dogajanju, o ustvarjanju in 
del i tv i dohodka ter o nalogah 
č lanov Z v e z e komunis tov v 
našem družbenem živl jenju . 

ZA DAN ŽENA 
Dan žena b o d o proslavi l i 

tudi v vseh kraj ih konjiške 
občine . P r e d v s e m se b o d o se
veda spet izkazal i v delovnih 
organizaci jah, m e d t e m ko tu
d i v nekater ih krajevnih skup
nostih ne b o d o zaostajali . N a 
Stranicah pr ipravl ja ta spo
red do.mače druš tvo in otro
ci, povabi l i pa b o d o seveda 
vse žene svojega območja . 

PRED SPREJEMOM 
v prv-i po lov i c i marca se 

b o v S lov . K o n j i c a h začel se
minar za novospre je ta člane 
organizaci je Z v e z e komuni
s tov. Seminar bo obsegal 30 
ur predavanj in r azgovorov , 
udeležila pa se ga b o tudi 
nekaj mlad ih l judi, k i s icer 
še niso včlanjeni v Z v e z o ko
munis tov, so pa kandidati za 
spre jem. 

OBRAMBNA VZGOJA 
N a p rv i seji koordinaci jske

ga odbora za o b r a m b n o vzgo
j o prebivals tva so sprejel i ob
sežen de lovn i načrt, ki obse
ga števoina predavanja za vse 
p reb iva lce konj iške občine . 
Predavanja b o d o govor i l a o 
zaščiti prebivals tva pred ele
menta rn imi nezgodami , pa tu
dd p red v o j n i m i nevarnos tmi 
in seveda še o drugih temah, 
k i sod i jo v to pod roč j e . 

DOBRE MALICE 
V e č ko t po lov ica učencev 

Sole v Stranicah p re jema v 
šol i top lo opoldansko mali
co . V o d s t v o šole se j e za tak 
ukrep od loč i l o zato, ker ne
kater i o t roc i pr ihajajo iz ze
l o oddal jenih p rede lov ter za
to tudi i z redno pozno , ali pa 
sploh ne, kos i jo . Za ma l i co 
plačajo 1000 starih dinar jev 
mesečno , pa še to le redki , 
saj za socia lno ogrožene in 
t is te o d daleč k r i j e s t roške 
organizaci ja Rdečega križa. 
Opoldanske ma l i ce so prepro
ste, o t roc i pa najrajši j e 
ze l je in f i ž o l ter kašo — zla
sti, če v njej na jde jo kak do
ber kos mesa. In to se sko
ra j vedno p r i m e r i . 

KULTURNO-PROSVETNO DELO NA VASI NE BO UMRLO 

V mladini je dovolj moči 
v nedeljo j e bila redna letna skupščina občinskega 
sveta zveze kulturno prosvetnih organizacij Sloven
ske Konj ice . Zaprosili smo za razgovor predsednika 
sveta tovariša K O N R A D A S O D I N A , ki j e o delu 
kulturno-prosvetnih organizacij obširno govor i l tudi 
na skupščini: 

»Velja pravilo, da kulturno-
prosvetne organizacije na po-
leželju bolje delajo, kot v 
mestih. Bi lahko to trdili tu
đi za konjiško območje?« 

» P r e d v s e m m o r a m reči , da 
io naša društva — sedem j ih 
je in dve Svobod i i m a m o — 
v zadnjih dveh letih bo l je de- ' 
lovala kot prejšnje čase. Ob
činski svet se je namreč ze lo 
pr izadeval , da bi izbol jšal i 
d ramsko de lo in p o rezulta
tih sodeč, nam j e to tudi 
uspelo. Vsako društvo, kjer 
delujejo tudi d ramske sekci
j e , se je v tej sezoni pred
stavilo vsaj z eno dramsko 
upr izor i tv i jo . K l j u b temu pa 
društva s.©veda na različnih 
območ j ih razl ično deluje jo . 
Neka te r i se še ubadajo s fi
nančnimi t ežavami , pa so za
to segali p o manj kvali tetnih, 
toda zelo komerc ia ln ih upri
zor i tvah: kot so Guzaj in 
Ml inar jev Janez. Sicer pa j e 
za naš repertoar- ze lo značil
na partizanska tematiika. 
Tafešna dela l judje še vedno 
ze lo radi g ledajo , zato so igre 
kot na p r imer K o bi padl i 
ož ive l i , V r n i l se j e . Volkod la 
ki in podobne zelo ve l ikokra t 
našle pot na nsše odrske de
ske. N o , nekateri pa so po
segli tudi po težjih delih. V 
Vitanju so tako kar dvakrat 
izbrali Finžgarja — najprej 
Razval ino živl jenja in nato 
V e r i g o , v Kon j i cah pa £0 se 
odloč i l i za moderns i šo Boe-
ing-Boeing .« 

»Kaj pa občinstvo. Je zado
voljno s takšni;« repertoar
jem?« 

»Društva mu poskušajo 
ustreči. L judje še vedno radi 
g leda jo igre , m e d t e m ko bi v 
krajevnih središčih dobrio 
us-peli z upr izor i tvami , ki 
vkl jučuje jo tudi ma lo petja, 
fo lk lo re ali česa podobnega . 
Le tos si b o m o seveda priza
deval i dvigni t i kval i te to , zla
sti pa okrepi t i p o v e z a v o s 
kra jevnimi skupnostmi, ki so 
nekatere kulturno - prosvetno 
de lo vnesle tudi v svoje de
lovne p r o g r a m e in statute.« 

»Gotovo v društvih deluje
jo tudi druge sekcije. Katere 
so najuspešnejše?« 

» N a š i l judje radi pc jo . Za
to i m a m o v Zrečah odl ičen 
pevski zbor in zadovol jn i smo 
tudi z novo-ust-anovljenim v 
Konj icah . Kva l i t e t a njunega 
dela iz dneva v dan raste, to 
pa ni čudno, saj i m a m o dva 
dobra in pr izadevna zboro
vodja . Pa tudi znajdejo se in 
togi niso. Zrečani so lani na 
p r imer upr izor i l i ce lo spevo
ig ro Vrn i l se je ter pože l i za
njo ve l iko pohval in prizna
n ja .« 

»Ljudsko-prosvetnega dela 
si ne bi mogli zamisliti brez 

knjižnic. Kakšno je njihovo 
delo na konjiškem območju?« 

» K n j i ž n i c a m b o m o letos po
svet i l i vso pozornos t . Čeprav 
de lu je jo v vseh krajevnih 
središčih — v Stranicah ima
m o na p r i m e r več kot t isoč 
i - - ' - T — iih b o treba še b o l i « 

op remi t i . Kn j i žn ice dobro de
lujejo p redvsem p o zaslugi 
naših odl ičnih knj ižničarjev. 
Mara Pašnikova iz L o č na 
p r i m e r — kar d o m a sposoja 
knj ige . V naše de lo pa sodi 

tudi splošno izobraževalna 
dejavnost . Z de lavsko univer
zo s m o v K a m n o g o r o , Šent
j e r n e j , S lemene in druge od
dal jene zaselke večkra t posla
li kakšen ozkot račni f i lm , pri
rejal i pa s m o tudi razl ične 
seminar je , saj ugo tav l j amo, 
da ima koma j 45 ods to tkov 
naših zaposlenih l judi 8 letno 
šolo , nad 30 ods to tkov pa j e 
takih, ki so končal i samo pet 
ali šest razredov. 

»Kaj pa z denarnimi vpra
šanji nimate težav?« 

» I m e l i b i j i h g o t o v o več , če 
nas ne bi tako d o b r o razu
m e l e in podpi ra le de lovne or
ganizaci je . Le-te še n ikdar 
niso odrek le p o m o č i , če s m o 
utemel j i l i svo je prošnje . T o 
da naj v a m še kaj p o v e m o 
naših pr ihodnj ih načrtih! Le
tos m o r a m o na vsak način 
analizirat i naš odnos do mla-
dili. T a m , kjer so j i m dali 
možnos t in besedo , mladi 
namreč od l ično dela jo — po
nekod na njih temelja vsa 
društvena dejavnost . Tega ne 
s m e m o podcenjevat i . I n vzdr
ževanje kul turno - prosvetnih 
d o m o v m o r a m o uredi t i . Dru
štva takih b r e m e n ne zmore
j o . K e r g re za objekte , ki 
kor i s t i jo vsej kra jevni skup-
nOiSti, bi mora l i delit i tudi 
s t roške za vzd rževan je .« 

I . B . 

Na pogled majhen teliček lahko postane presneto te
žak, kadar ga Je treba spraviti — na primer, na tovor
njak. Pri temle, ki so ga pred dnevi naložili na Stra
nicah, je pomagalo kar več ljudi: nekateri s svo,io 
močjo , drugi pa z nasveti, ki j ih seveda tudi ob takili 
priložnostih ne manjka. 

SEJA OBČINSKE SKUPŠČINE SLOVENSKE KONJICE 

D o l o č e n i p r i s p e v k i o b č a n o v 
Na svoji zadnji seji je ob

činska skupščina Slovenske 
Konjice sprejela vrsto odlo
kov, ki določajo obremenitve 
občanov in delovnih organi
zacij za letošnje leto, hkrati 
pa so tudi temelj letošnjih 
proračunskih dohodkov. Ta
ko so odborniki razpravljali 
in sprejeli odlok o prispev
kih in davkih občanov, odlo
ka o občinskem prometnem 
davku, odlok o komunalnih 
taksah, odlok o višini pri
spevka, ki ga plačujejo go
spodarske organizacije v 
skupne rezerve in še nekate
re druge pomembne predpise 
s področij, ki ju obravnava
ta svet za gospodarstvo in 
svet za komunalne zadeve. 

Glede na to. da so c ome
njenih odlokih razpravljali že 
zbori občanov, na skupščini 
posebne razprave ni bilo, saj 
se občani s predloženimi od
loki v glavnem strinjajo. Ne
koliko pomislekov je vzbudil 
le predlog pristcjne.ga sveta, 
po katerem naj bi določili 
15 odstotni prometni davek 
od prodaje naravnega vina in 
25 odstotkov od vseh drugih 
alkoholnih pijač, vštevši pivo. 
Odborniki so menili, da je 
obremenitev za pivo previso
ka, saj bi s tem ne stimuli
rali predaje te najmanj ne
varne alkoholne p i j^c . Svet 

je svoje predloge utemeljeval 
s trditvijo, da bi s tako dolo
čenim prometnim davkom 
občutneje vplivali na boljšo 
prodajo naravnega vina, kar 
je vinorodnim konjiškim pre
delom nedvomno v korist. 
Končno so se sporazumeli za 
naslednje stopnje: od proda
nega naravnega vina 15, od 

piva 20, od ostalih alkohol
nih pijač pa 25 odstotkov. 

Tudi na tej seji so odbor
niki razpravljali o predlogu 
uvedbe samoprispevka za 
ureditev razmer v konjiški 
občini. Čeprav bodo o tem 
ali bodo izvedli referendum, 
glasovali šele na prihodnji se
ji, je vendarle že zdaj očitno. 

da druge izbire ne bo. Konji
ško šolstvo bi namreč zahte
valo veliko preveč denarja, 
da bi ga zmogla le občinski 
preračun in delovne organi
zacije. Gre za solidarnostno 
akcijo vseh, .ki živijo in de
lajo na območju konjiške ob
čine. 

SPOR MED VITANJČANI IN KONJIŠKO 
ZADRUGO 

Iz zemlje v zemljo 
Zadruga v Slovenskih Konjicah 

je v zadnjem času prodcila nekaj 
svojih zemljišč. Gre v glavnem za 
vi.šinske in take predele, ki jih ni 
mogoče strojno obdelovati, pa je 
smotrneje, da preidejo v privatno 
last. Ko so prodali tudi nekaj 
hektarov na viianiskem območju 
in spravili denar v lastno blagajno, 
pa so se ljudje začeli hudovati. 

•Prepričani v svoj prav, so namreč 
trdili, da bi izkupiček od prodane 
zemlje splo.šnega ljudskega pre
moženja moral ostati v kraju, ne 
pa se steči v občinsko središče 
oziroma zadrugo, kjer ga bodo 
porabili za kdo ve kak.šne namene. 
To svojo zahtevo so občani pove
dali tudi na zadnjem zbom obča-
nov in naročili odbornikom, naj 
zadevo razložijo na prvi seji občin
ske skupščine. 

To je v imenu prebivalcev vi-
tanjskega območja storil odbornik 
Franjo Marošek. Pojasnil je, da je 
zadruga dobila to zemljo od druž
be zastonj in da po mnenju ljudi 
ni pravično, da dela zdaj iz tega 

dobiček. Odborniku in občanom vi-
tanjskega območja je nato odgovo
ril direktor zadruge. Povedal je, 
da je zemlja osnovno sredstvo za
druge, da jo leta torej lahko z 
vso pravico proda in denar ponov
no vloži v nakup osnovnih sred
stev. Ker pa kolektiv zadruge ra
zume probleme kraja, je priprav
ljen del izkupička odstopiti kra
jevni .skupnosti. To so pravzaprav 
tudi že ponudili, vendar predstav
niki krajevne skupnosti za pobudo 
niso pokazali kakšnega posebnega 
zanimanja ter zadnižnega predloga 
tudi niso razložili na zadnjem zbo
ru občanov. To pa je pravzaprav 
— s stališča ljudi, ki so pričako
vali, da se bo v krajevni blagajni 
zbral ves denar od prodane zemlje 
— kar razumljivo. Poskusiti $o pgč 
hoteli vse, kar so mogli. Toda zdaj 
vendarle kaže, da se bodo morali 
zadovoljiti s pobudo kolektiva za. 
druge, kajti nekaj je še vseeno 
bolje kot nič. Ob problemih vi-
tanjskega območja p-j je gotovo 
vsak dinar dobrodošel. I. B 


